
 
 
 
 
 

 
         Στουτγάρδη 10 Ιουλίου 2025 
 

Προς: 
Δ.Σ. της Ο.Σ.Ε.Π.Ε. 
 
 
Αξιότιμα μέλη του Διοικητικού Συμβουλίου της Ο.Σ.Ε.Π.Ε., 
 
Με την παρούσα επιστολή, επιθυμούμε να θέσουμε υπόψη σας —με την απαιτούμενη 
σοβαρότητα και ευθύνη— μια σειρά από γεγονότα, δηλώσεις και πρακτικές που, δυστυχώς, 
δεν μπορούν πλέον να χαρακτηριστούν ούτε μεμονωμένα ούτε τυχαία. Πρόκειται για 
επαναλαμβανόμενες ενέργειες και παραλείψεις που υπονομεύουν τη συλλογικότητα, 
προσβάλλουν την ιστορική μας μνήμη και διαβρώνουν την εμπιστοσύνη των συλλόγων προς 
την Ομοσπονδία. 
Δεν πρόκειται για παρεξηγήσεις, ούτε για προσωπικές διαφορές. Το πρόβλημα είναι θεσμικό 
και πολιτικό — και αφορά τον τρόπο με τον οποίο (δεν) λειτουργεί σήμερα η Ομοσπονδία, 
καθώς και τις ευθύνες που αποφεύγονται συστηματικά πίσω από τη σιωπή και την αδράνεια. 
 
Παραθέτουμε στη συνέχεια επιμέρους ζητήματα που θεωρούμε εξαιρετικά σοβαρά και τα 
οποία απαιτούν άμεση και ξεκάθαρη τοποθέτηση: 
 
Αναγνώριση της γενοκτονίας των Ελλήνων του Πόντου / Πρόταση να ζητήσουμε 
συγγνώμη από τους Τούρκους 
Η Α’ συντονίστρια της Επιτροπής Γενοκτονίας, κα. Ντίκ, εξέφρασε δημόσια στην ΕΡΤ1 την 
άποψη ότι θα πρέπει να ζητήσουμε συγγνώμη από την τουρκική πλευρά. 
Δεν υφίσταται καμία «επικοινωνιακή εκστρατεία κατά της κας Αναστασίας Ντικ», όπως 
αναφέρθηκε στην επιστολή σας. Επιθυμούμε να διευκρινίσουμε με απόλυτη σαφήνεια ότι το 
ζήτημα της γενοκτονίας δεν αφορά το πρόσωπο που διατύπωσε την επίμαχη άποψη —στην 
προκειμένη περίπτωση την κα Αναστασία Ντικ— αλλά τη θεσμική θέση που εκπροσωπεί ως 
Α’ Συντονίστρια της Επιτροπής Γενοκτονίας των Ελλήνων του Πόντου. 
Αφέλεια ή ανευθυνότητα; Η δήλωση που ξεσήκωσε θύελλα στους Ποντίους της Γερμανίας 
https://www.meinbavaria.de/el/afeleia-i-anefthynotita-dilosi-ksesikose-
pontious/?fbclid=IwY2xjawLFw7xleHRuA2FlbQIxMQABHmVFMTaTtxHMQR9xD8eK8s8
X-TYVdstQsbpW3fg31xu-
9eYOMcSRs1zeEkEU_aem_6AQzZqa2BpR_RWWQlNh4nA&sfnsn=scwspwa 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
Συμμετοχή Προέδρου σε συνέδριο και πρόθεση αλλαγής ημερομηνίας μνήμης 
Η Πρόεδρος της ΩΣΕΠΕ κα Παρθένα Ιορδανίδου συμμετείχε σε επιστημονικό συνέδριο με 
θέμα «Τραύμα», που πραγματοποιήθηκε στην Αλεξανδρούπολη (23–24 Μαΐου 2025), και 
χωρίς προηγούμενη ενημέρωση ή σχετική εξουσιοδότηση από τα μέλη των συλλόγων, 
εξέφρασε την πρόθεση να συμβάλει στη διαδικασία καθιέρωσης κοινής ημερομηνίας μνήμης 
για τις γενοκτονίες. Ωστόσο, δεν διευκρίνισε εάν η 19η Μαΐου —ως καθιερωμένη ημέρα 
μνήμης της Γενοκτονίας των Ελλήνων του Πόντου— θα διατηρηθεί ή θα αντικατασταθεί,  
δηλώνοντας μεταξύ άλλων: «η συνεργασία των προσφυγικών φορέων πρέπει να 
εντατικοποιηθεί άμεσα και να θέσει ως ενωτικό στοιχείο μια κοινή ημέρα μνήμης της 
γενοκτονίας του Ελληνισμού.» 
Θεωρούμε απαραίτητο να τονίσουμε ότι η 19η Μαΐου φέρει το δικό της ιστορικό και 
συμβολικό βάρος και αποτελεί το μεγαλύτερο εμπόδιο που καλείται να υπερβεί η Τουρκία 
για να αναγνωρίσει τη Γενοκτονία των Ποντίων. Η ημερομηνία αυτή δεν πρέπει σε καμία 
περίπτωση να αλλοιωθεί ή να υποκατασταθεί. 
Η ΩΣΕΠΕ οφείλει να αναφέρεται αποκλειστικά στην «Αναγνώριση της Γενοκτονίας των 
Ελλήνων του Πόντου», χωρίς άλλες προσθήκες ή αλλοιώσεις. Κάθε άλλη πρόταση θα πρέπει 
να τίθεται σε ψηφοφορία στα θεσμικά όργανα. 
Σύνδεσμος στο σχετικό βίντεο (λεπτό 10:00–14:00) 
https://youtu.be/7Qb-lzRFa0w?si=4CYhqwQtv2zMprLq 
 
Αγνόηση συλλόγων και φορέων 
Το Διοικητικό Συμβούλιο συστηματικά αγνοεί αιτήματα και επιστολές συλλόγων, όπως της 
Δωδεκάπολης, της Ποντιακής Εστίας Στουτγάρδης και του Συλλόγου της Ελβετίας, χωρίς να 
απαντά ή να δείχνει καμία διάθεση συνεργασίας. 
Στην περίπτωση της Δωδεκάπολης, η αγνόηση από πλευράς του Διοικητικού Συμβουλίου 
είναι ιδιαίτερα ανησυχητική και προσβάλλει την ποντιακή συλλογική μνήμη. Παρά τις 
επανειλημμένες επιστολές και παρεμβάσεις, το Διοικητικό Συμβούλιο δεν απάντησε ποτέ 
στις αντιδράσεις που προκλήθηκαν από τις δηλώσεις της κυρίας συντονίστριας της Επιτροπής 
στην ΕΡΤ1. 
Περαιτέρω, παρόλο που η Δωδεκάπολη απηύθυνε ερώτημα για το αν η προγραμματισμένη 
συνεδρίαση που έθεσε η Ομοσπονδία για τις 25 Σεπτεμβρίου έχει σκοπό τη λήψη 
συγκεκριμένων αποφάσεων ή πρόκειται απλώς για μία γενική συζήτηση χωρίς καμία 
δέσμευση, το Διοικητικό Συμβούλιο δεν έδωσε καμία απάντηση. Η σιωπή αυτή δημιουργεί 
ένα νέο, ανησυχητικό δεδομένο, το οποίο υπονομεύει την εμπιστοσύνη των συλλόγων προς 
τη λειτουργία της Ομοσπονδίας. 
Στην περίπτωση της Ποντιακής Εστίας Στουτγάρδης, δεν υπήρξε καμία στήριξη από 
πλευράς του Διοικητικού Συμβουλίου προς τους συλλόγους που παρουσίασαν 
παραδοσιακούς χορούς από την Πάφρα, παρόλο που το συγκεκριμένο πρόγραμμα είχε 
εγκριθεί επίσημα από την ΩΣΕΠΕ. Αντιθέτως, καταγράφηκαν προσπάθειες απαξίωσης τόσο 
των συλλόγων όσο και της ίδιας της Ομοσπονδίας, χωρίς καμία δημόσια τοποθέτηση 
υπεράσπισης. 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
Οι πρακτικές αυτές γεννούν σοβαρούς προβληματισμούς για τη δημοκρατική λειτουργία της 
Ομοσπονδίας, τη διαφάνεια στη λήψη αποφάσεων και την έμπρακτη στήριξη των συλλόγων 
που τη συγκροτούν. 
 
Σας καλούμε να ενημερωθείτε για τα παραπάνω και να αναλογιστείτε: είναι όλα αυτά τυχαία; 
Είναι τυχαίο που τέτοιες πρακτικές επαναλαμβάνονται ξανά και ξανά; Είναι τυχαίο που οι 
σύλλογοι και τα κεκτημένα τους αγνοούνται συστηματικά; 
 
Οι ποντιακοί σύλλογοι της Βάδης-Βυρτεμβέργης «ΔΩΔΕΚΑΠΟΛΙΣ» 

«Αμάραντος» Plochingen  
Πρόεδρος: Onorio Giuseppe 
 

«Ακρίτες» Herbrechtingen 
Πρόεδρος: Κυριακίδης Θάνος

«Αργοναύτες» Waiblingen 
Πρόεδρος: Ιντζές Ιωάννης 

«Ένωσης Ποντίων» Esslingen  
Πρόεδρος: Γαλτσίδης Κυριάκος 

 
«Ένωσης Ποντίων» Schorndorf Πρόεδρος: 
Κοσκερίδης Νικόλαος  

«Κομνηνοί» Tübingen 
 Πρόεδρος: Παπαδόπουλος Δαμιανός 

 
«Ποντιακή Εστία» Stuttgart 
Πρόεδρος: Εξουσίδης Σάββας 
 
 

«Ο Πόντος» Reutlingen 
Πρόεδρος: Θεοδοσιάδης Αλέκος 
 
 

«Ποντιακή Ένωση Ρωμανία» Stuttgart 
Πρόεδρος: Αμβροσιάδης Γεώργιος  

«Παναγία Σουμελά» Bietigheim 
Πρόεδρος: Σπύρου Ιωάννης 
 

«Παναγία Σουμελά» Mannheim 
Πρόεδρος: Δημητριάδης Ηλίας 
 
«Υψηλάντης» Backnang 
Πρόεδρος: Καρασαββίδης Χαράλαμπος 

«Πυρρίχιος» Filderstadt 
Πρόεδρος: Πασχαλίδης Ιωάννης 
 
«Ξενιτέας» Ehingen 
Πρόεδρος: Μαυρίδου Ιωάννα 

 
Την επιστολή της «ΔΩΔΕΚΑΠΟΛΙΣ» στηρίζουν και ο ποντιακοί σύλλογοι: 
 
«Οι Υψηλάντηδες» Berlin 
Πρόεδρος: Ξενίδης Νικόλαος  

«Ένωση Ποντίων» Schweiz 
Αντιπρόεδρος: Τσαουσίδης Γεώργι

 


